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Petr Seidl

Listoval jsem v televizním programu na celý týden a nabyl jsem
dojmu, že poměrně velká část vysílacího času je přidělena soutě-
žím. Nejsem si jist, do jaké míry lze televiznímu programu věřit,
neboL o reklamě se v něm téměř nehovoří, ale na obrazovce je jí
více, než si většina diváků přeje. Zdá se ale, že soutěže v různých
formách najdete prakticky na všech vysílacích kanálech. Z toho
usuzuji, že český národ patří k těm, který má soutěže rád.  Myslím
tím ty zábavné, kdy před televizní obrazovkou porovnáváme 
své „encyklopedické neznalosti“ se znalostmi soutěžícího, 
„smažícího“ se ve studiu. 

Soutěží je celá řada a každá má svůj cíl a smysl. Některých se 
zúčastňujeme dobrovolně a rádi, jiné nám jsou vnuceny, neboL
svým způsobem celý náš život je jedna velká soutěž.

Ještě před rokem 1989, před založením firmy ARCDATA 
PRAHA, jsem jako nadšený programátor grafických systémů vy-
víjel ve spolupráci se svými kolegy programy pro digitalizaci map
a následnou grafickou prezentaci na plotteru. Kolegové – projek-
tanti územních plánů – nejevili o výsledky mé práce příliš velký
zájem, částečně z toho důvodu, že kreslící počítač patřil do kate-
gorie „nepřátel“, částečně také proto, že možnosti tehdejší tech-
nologie byly omezené a nedokázaly nahradit kvalitativně kreslič-
ky a klasické formy tvorby územně plánovací dokumentace.
Hlavní důvod pak ale byl v tom, že zatímco jsem trávil celé dny
a noci u počítače, nevěnoval jsem vůbec pozornost popularizaci
své činnosti mezi zaměstnanci ústavu, ve kterém jsem pracoval.
Myslel jsem si sice, že výsledkem mé činnosti bude ten nejlepší
GIS na světě, avšak moji kolegové, potenciální uživatelé, vůbec
netušili, že se o něco podobného snažím. A to nemluvím o tom,
že nemohli vědět, jak by jim mé programy mohly být k něčemu
užitečné. Tehdy, ještě před nástupem tržního hospodářství 
do české kotliny, jsem si uvědomil, že o výsledcích práce je 
nutno informovat, pokud možno atraktivní formou.

Ve smyslu popularizace výsledků dobré práce považuji soutě-
že za velmi užitečné. Účastníci konference uživatelů GIS 
ESRI v České republice vědí, že organizujeme soutěž o nej-
lepší poster vystavený na konferenci. Studenti a pedagogové

vysokých škol znají naši soutěž studentských prací v GIS.

V oblasti GIS si své místo získala Geoaplikace roku, kdy vyhlá-
šení vítězů bylo již tradičně na konferenci ISSS v Hradci Králové.
Je velmi dobré, že se tak stává na velké konferenci, které se nezú-
častňují jen pro věc zapálení tvůrci a uživatelé GIS, ale také pra-
covníci a manažeři různých oblastí IT, politici a další, kteří se tak
seznamují s možnostmi geografických informačních systémů.
Soutěž Geoaplikace roku porovnává aplikace GIS, a to je zároveň
výhoda, ale i nevýhoda této soutěže. Na jedné straně se porovná-
vají příbuzné, porovnatelné aplikace, na straně druhé se však GIS
řešení nesrovnávají s aplikacemi jiných oblastí IT, a to přestože
dnešní GIS je neodmyslitelnou součástí informačních systémů.

Z tohoto hlediska mě zaujala soutěž o IT projekt roku 2004, 
kterou pořádala Česká asociace manažerů úseků informačních
technologií CACIO ve spolupráci s veletrhem INVEX a dalšími
organizacemi. Pokud nevíte, co je CACIO, pak doporučuji podí-
vat se na internetovou adresu www.cacio.cz. Do soutěže IT pro-
jekt roku 2004 se přihlásila i společnost Západočeská energetika
s projektem „Nasazení ArcFM pro správu elektrických sítí
v ZČE“. Projekt postoupil až do finálové osmičky, a tak jsem měl
možnost zúčastnit se prezentace projektu před odbornou komisí,
ale také výsledného vyhlášení vítězů. Zaujalo mě obojí, ještě více
pak diskuse po udělení cen, které se zúčastnil předseda CACIO
Ing. Miroslav Hübner, zástupci organizací oceněných za projekty,
IDG a další hosté.

A co se mi líbilo nejvíce? Snaha po nalezení zajímavého nápadu.
Hodnotit originalitu je jistě do značné míry subjektivní, uvědomil
jsem si, jak jsou důležité soutěže, samozřejmě i mimo IT, které
vyzdvihují originální nápady, netypická řešení, která lze pak 
opakovaně aplikovat. A protože mezi našimi uživateli GIS byly
vytvořeny aplikace, které jsou více než zajímavé, dovoluji si Vás
tímto vybídnout, abyste neváhali přihlásit svá řešení nejen do 
dalšího ročníku Geoaplikace roku, ale také do soutěže IT projekt
roku 2005, kterou jistě opět vyhlásí CACIO. Dáte tak o sobě 
vědět a ukážete všem, kteří zavádějí nebo využívají informační
systémy, jaký přínos nám všem GIS dává.
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Soutěžíte rádi?


